

(在學校。)	(At school)
Tom：Rita，你昨天做了些什麼？	What did you do yesterday, Rita?
Rita：我早上念了英文，午餐後去慢跑。那你呢？你有做任何特別的事嗎？	I studied English in the morning and jogged after lunch. How about you? Did you do anything special?
Tom：有的，我昨天晚上看了電影《可可夜總會》。這是一部關於死亡的電影，它讓我想起我的爺爺。	Yes. I watched the movie <i>Coco</i> last night. It's a movie about death, and it reminded me of my grandfather.
Rita：你爺爺？	Your grandfather?
Tom：是的。幾年前，我父母非常忙碌。總是我的爺爺在照顧我。	Yes. A few years ago, my parents were very busy. My grandfather looked after me all the time.
Rita：那很好。你一定非常愛他。	That was nice. You must really love him.
Tom：是的。但是去年他過世了。我當時非常傷心。	Yes. But he passed away last year. I was very sad then.
Rita：我很抱歉。	I'm sorry.
Tom：不要緊。現在，我對他逝世這件事情不那麼感傷了。畢竟，我有很多跟爺爺相處的快樂回憶。	It's OK. I'm not so sad about his death now. After all, I have so many happy memories with him.
Rita：你通常都跟爺爺一起做什麼？	What did you usually do with your grandfather?
Tom：我們一起煮早餐，之後他陪我走路上學。放學後，我跟他在公園玩籃球。	We cooked breakfast together, and then he walked me to school. After school, I played basketball with him in the park.
Rita：真是太溫馨了！	That was so sweet!

(午餐時間，Jeff 和 Nina 在教室裡。)	(It's lunch time. Jeff and Nina are in the classroom.)
Jeff：嘿，Nina。你有唸書準備數學考試嗎？	Hey Nina. Did you study for the math test?
Nina：不，我沒有。但你猜怎麼著？我讀了一本特別的書。	No, I didn't. But guess what? I read a special book.
Jeff：哦？是特別關於什麼？	Oh? What is special about it?
Nina：嗯，是關於一位來自奈及利亞的小女孩。她年僅 12 歲，但卻嫁給一位 65 歲的老人。	Well, it's about a girl from Nigeria. She was only 12 years old, but she got married to a 65-year-old man.
Jeff：什麼！她為什麼那麼做？她這麼年輕。	What! Why did she do that? She was so young!
Nina：她沒有選擇。她的父親把她賣給那位老人，因為她們家很窮。她再也不能去上學了。	She had no choice. Her father sold her to the old man because her family was very poor. She could not go to school anymore.
Jeff：真是令人難過。接下來發生什麼事情？	That's so sad. What happened next?
Nina：她的丈夫經常打她。她受不了，所以她逃跑了。	Her husband often hit her. She couldn't stand it, so she ran away.
Jeff：真是太糟糕了！她的丈夫有找到她嗎？	That's terrible! Did her husband ever find her?
Nina：我不知道。我還在看。	I don't know. I'm still reading it.
Jeff：我非常好奇故事的結局。請看完並告訴我。	I'm really curious about the ending of this story. Please finish it and tell me.
Nina：當然。	Sure!

(Ian 正在拜訪他的堂妹 Emily。)	(Ian is visiting his cousin, Emily.)
Ian：Emily，妳好呀。好久不見。	G'day, Emily. Long time no see.
Emily：Ian！真是意想不到啊！你這一陣子都在忙什麼呢？	Ian! What a surprise! What are you up to these days?
Ian：我到澳洲打工度假。我花了一年的時間在那工作跟旅遊。	I went on a working holiday to Australia. I spent a year working and traveling there.
Emily：太酷了！你做什麼樣的工作呢？	Cool. What kind of job did you do?
Ian：我在大堡礁附近的飯店餐廳當服務生。	I worked as a waiter in a hotel restaurant near the Great Barrier Reef.
Emily：大堡礁？你在那邊的生活如何呢？	The Great Barrier Reef? How was your life there?
Ian：非常棒。我很享受在那生活。空氣很新鮮，水很清澈。有色彩繽紛的珊瑚礁、可愛的海龜、以及漂亮的沙灘。	It was amazing. I enjoyed living there a lot. The air is fresh, and the water is clear. There are colorful coral reefs, cute sea turtles, and beautiful beaches.
Emily：哇！那真的太棒了！當我年紀夠大時，我也想去打工度假。我該做什麼準備呢？	Wow. That's wonderful. I want to take a working holiday too when I am old enough. What should I do to prepare?
Ian：首先，你應該要持續練習英文。	First, you should keep practicing English.
Emily：喔！饒了我吧！	Oh, give me a break!
Ian：沒騙你！我去澳洲前就在英語課程上花了一萬元。	No kidding! I spent ten thousand dollars on English lessons before I went to Australia.

(Alicia 在臺灣玩，她正在跟她爸爸講電話。)	(Alicia is visiting Taiwan, and she is on the phone with her dad.)
Alicia：嗨，爸！	Hi, Dad!
Dad：嘿，Alicia。妳的旅行到目前為止如何？	Hey, Alicia. How's your trip so far?
Alicia：很好。你知道嗎？在這裡，去便利商店好有趣。	Nice. Guess what! Going to convenience stores is so much fun here.
Dad：便利商店？為什麼？	Convenience stores? Why?
Alicia：我可以在那裡做很多事情。	I can do many things there.
Dad：比方說？	Like what?
Alicia：我可以買熱食、在用餐區休息。還有，只要花一分鐘就可以買到一杯咖啡喔！除此之外，我也可以免費用他們的廁所。	I can buy a hot meal and take a break in the dining area. And it only takes a minute to get a cup of coffee! Besides, I can use their restroom for free.
Dad：真的好方便！你住的旅館附近有便利商店嗎？	That's really convenient! Is there one near your hotel?
Alicia：有。遍布所有城鎮。很容易就找得到。	Yes. They are all over town. It's very easy to find one.
Dad：那真是太棒了！所以，妳等一下打算做什麼？	That's great! So, what do you plan to do later?
Alicia：我得去拿到花蓮的火車票。	I have to get my train ticket to Hualien.
Dad：在火車站拿？	At the train station?
Alicia：不。在便利商店。	Nope. At the convenience store.
Dad：什麼？便利商店也可以取火車票？	What? You can do that in a convenience store, too?

Alicia：沒錯。	You bet.
Dad：太棒了。對了，坐火車到花蓮要多久？	That's amazing. By the way, how long does it take to get to Hualien by train?
Alicia：大約兩小時。噢！我一定得記得帶把雨傘因為花蓮經常會下雨。	About two hours. Oh, I must remember to take an umbrella with me because it rains a lot in Hualien.
Dad：好。玩得愉快，並注意安全。記得要跟我分享你美麗的照片。	OK. Have fun, and be careful. Remember to share your beautiful photos with me.

(晚餐時間)	(At dinner time)
Mom：親愛的，今天在學校過得怎麼樣？	How was school today, honey?
Cammie：棒透了。我對明天感到很開心。我們明天要上第一堂創客課。	It was wonderful. I am really happy about tomorrow. We will have our first Maker Class tomorrow.
Mom：什麼課？妳是說「化妝課」嗎？	What class? Did you say "Makeup Class"?
Cammie：不。我是說「創客課」。我們會學習做像是鑰匙圈和機器人之類的東西。	No. I said "Maker Class." We'll learn to make things like key chains and robots.
Dad：那很酷耶！你們明天要做什麼？	That's cool! What are you going to make tomorrow?
Cammie：我還在思考。我們要用 3D 列印機製作一些物品。	I'm still thinking. We're going to make something with a 3D printer.
Dad：喔，真的嗎？我在網路上讀過 3D 列印機的資料。它們真的很酷。其實，我正打算買一臺。	Oh, really? I read about 3D printers on the Net. They are really cool. Actually, I'm planning to buy one.
Cammie：爸，你認真嗎？3D 列印機不是很貴嗎？	Are you serious, Dad? Aren't 3D printers expensive?
Dad：並不會。你叔叔只花三千元就買到一臺小型的。	Not really. Your uncle paid only three thousand dollars for a small one.
Mom：創客課要花多少錢？	How much will the Maker Class cost?
Cammie：一毛錢也不用。	It won't cost a cent.
Mom：讚！妳明天的課需要準備什麼嗎？	Great! Do you need to prepare anything for tomorrow's class?
Cammie：喔，我差點忘了。我今晚必須想出一些點子。	Oh, I almost forgot. I have to come up with some ideas tonight.
Mom：好。祝好運。	Okay. Good luck.